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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit gondol a kormány a magyar asszonyok külföldi 
klinikán, külföldi donorok általi fogantatásáról?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Megdöbbentette és teljesen váratlanul érte az intézményeket és a gyermeket vállalni kívánó párokat 
a kormány döntése, mely Magyarországon gyakorlatilag megtiltotta a magán meddőségi klinikák 
működését, mely szerint az érintett klinikákon már idén szeptember 30-tól nem lehet új 
beavatkozásokat kezdeni.

A külföldi centrumok már készülnek a rohamra: a legtöbb helyen bővítik a magyarul beszélő 
személyzetet, máshol a marketing-költségvetést is átszabják. Az orvosok szerint a magyar párok 
most már nemcsak az itthon elérhetetlen eljárások miatt lépik át a határt, nagyon sokan jelzik azt is, 
hogy szeptembertől szeretnék külföldön tárolni az embrióikat, hiszen a magyar törvények szerint 
azt is át kell adniuk az államnak.

 

Ezzel kapcsolatosan kérem Miniszter urat, szíveskedjen válaszolni a következő kérdéseimre:

 

1. Mit gondol a kormány arról, hogy magyar asszonyok külföldi klinikán találnak megoldást a 
gyermekük fogantatására, sok esetben külföldi donorok által?

2. Hogyan készülnek fel az állami klinikák a megnövekedett igényekre, mikor ebben az esetben 
nincs realitása a várólisták kialakulásának, hiszen minél később történik időben a beavatkozás, 
annál kisebb az esélye egy gyermek fogantatásának az édesanya kora miatt.



 
3. Milyen fejlesztéseket és bővítéseket tervez a kormány a szélesebb körű meddőségi ellátás 
érdekében biztosítani?

4. Mi lesz a megszűnő klinikákon dolgozó magyar orvosok, egészségügyi szakemberek sorsa? Hol 
fogják a megszerzett tudásukat hasznosítani?

5. A jövőben hány mesterséges megtermékenyítési próbálkozást fog finanszírozni a magyar 
társadalombiztosítás?

6. Mi lesz a fel nem használt és a korábban magánklinikákon tárolt embriók sorsa?

7. Lehetőségük lesz -e az idősebb nőknek saját döntésük mentén minél hamarabb, a legnagyobb 
támogatással részt venniük a mesterséges megtermékenyítési programokban?

 

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Budapest, 2021. 08. 26.

Tisztelettel:

Ungár Péter (LMP)
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